
Protokół Nr L/2014 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 27 lutego 2014 r. 

 

L Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

27 lutego 2014 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

Przed sesją odbyło się wręczenie wyróżnień dla laureatów stypendium Prezesa Rady 

Ministrów oraz programu stypendialnego finansowanego ze środków EFS „Program stypendialny 

szansą na rozwój edukacyjny uczniów Warmii i Mazur – VI edycja”, a także wyróżnienia dla 

Cezarego Pietruszyńskiego, który zdobył srebrny medal w skoku wzwyż juniorów podczas 

Halowych Mistrzostw Polski Juniorów i Juniorów Młodszych w Spale w dniach 23-26 stycznia 

2014 r. organizowanych przez PZLA. Podziękowania od Rady Powiatu otrzymali również 

dyrektorzy szkół. Młodzież uczestniczyła w sesji. 

Lista wyróżnionych stanowi załącznik nr 2. 

Ad. 1  

Otwarcie L Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1400 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 3),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- Sekretarz Gminy Kurzętnik – Teresa Łątkowska, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista - 

załącznik nr 4) 

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska - Kurier Iławski, Marcin Sarnowski – TV NML. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 
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uchwały. Nieobecna była Starosta Ewa Dembek, radna Danuta Mazurkiewicz, radny Adam 

Głowacki. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Marek Ząbkiewicz. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Ząbkiewicz wyraził 

zgodę. 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad (załącznik nr 5). Wniosek w sprawie 

korekty uchwał budżetowych stanowi załącznik nr 6. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie L Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  
8. Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim w 2013 r. oraz informacja na temat bieżącej działalności: 
  - stan bezrobocia w powiecie, 
  - możliwości zatrudnienia w powiecie, 
  - kierunki działania PUP w celu zmniejszenia bezrobocia i pomoc w zatrudnieniu 
  szczególnie osobom młodym. 

9. Sprawozdanie z działalności w 2013 r. Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 
Nowomiejskiego. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Powiat Nowomiejski. 

11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
12. Przerwa 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał 
zmieniających: XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w 
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Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
powiatu nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z 
dnia 23.01.2014 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu finansowego zadań powiatu, 
realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w roku 2014. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru 
likwidacji Technikum w Zespole Szkół im. C.K. Norwida w Nowym Mieście 
Lubawskim. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru 
likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w 
Nowym Mieście Lubawskim. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego Bankowi 
Spółdzielczemu w Brodnicy Oddział w Nowym Mieście Lubawskim. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych w 
pożarze w miejscowości Montowo. 

20. Sprawy różne. 
21. Zakończenie obrad L Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad. 5 
 Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XLIX Sesji był radny Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu.  

Radny Wiśniewski poinformował, że zapoznał się z protokołem. Jego treść jest zgodna z przebiegiem 

sesji. Radny nie wniósł uwag do protokołu i wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do protokołu. Nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLIX/2014. Głosowało 14 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 17 stycznia 

do 20 lutego 2014 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 16, 23, 28  stycznia i 11 lutego 

2014 r. (załącznik nr 7). 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji. 

Wicestarosta poinformował, że z ważniejszych wydarzeń jakie miały miejsce poza pracami 

Zarządu należy wymienić: 

- 23 stycznia – w Zespole Szkół im. C. K. Norwida odbyło się „Świąteczne kolędowanie”.  

- 24 stycznia – spotkanie z pracownikami Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim z okazji Dnia Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia, 

 - 25 stycznia – studniówki Zespołu Szkół Zawodowych i Zespołu Szkół Rolniczych, 
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- 27 stycznia – Gala z okazji Dnia Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia w Filharmonii 

Olsztyńskiej – wyróżnienia otrzymali najbardziej zasłużeni pracowników urzędów pracy m.in. 

dwóch pracowników z PUP w Nowym Mieście Lubawskim, 

- 28 stycznia – dzień otwarty w Ośrodku Szkolenia Zawodowego w Kurzętniku; narada 

kierownicza Komendy Wojewódzkiej PSP, 

- 31 stycznia – spotkanie na którym rozpatrzono wnioski organizacji pozarządowych na realizację 

zadań publicznych, 

- 1 lutego – III wystawa kur, gołębi i drobnego inwentarza w Brodnicy, 

- 3 lutego – konsultacje społeczne projektu Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i 

Mazury na lata 2014 – 2020 w Elblągu, 

- 5 lutego – uroczyste otwarcie nowej siedziby Powiatowego Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim połączone z 10-leciem istnienia placówki, 

- 12 lutego – Bal Maskowy dla podopiecznych WTZ-tu; spotkanie z Podsekretarzem  

Stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Kazimierzem Plocke w Kinie Harmonia – 

tematem spotkania było omówienie m.in. nowego Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz 

problemy związane z zagrożeniem afrykańskim pomorem świń, a także ograniczenia tradycyjnych 

metod wędzenia, 

- 13 lutego – narada roczna podsumowująca działalność Komendy Powiatowej PSP w Nowym 

Mieście Lubawskim, 

- 14 lutego – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; koncert „Zakochane 

melodie” z okazji „Walentynek” w Miejskim Centrum Kultury – Wicestarosta pogratulował p. 

Burmistrzowi kolejnej udanej imprezy, 

- 19 lutego – konsultacje społeczne PROW na lata 2014 – 2020; bal karnawałowy zorganizowany 

przez Powiatowy Środowiskowy Dom Samopomocy, 

- 25 lutego – spotkanie z przedstawicielami firmy Marathon Oil w sprawie terminu i sposobu 

przekazania kruszywa – ustalono, że rozbiórka terenu nastąpi za ok. 3 tygodnie, firma 

przetransportuje całe kruszywo na wyznaczone miejsce, powiat nie poniesie żadnych kosztów z 

tym związanych, zapłaci jedynie za wydzierżawienie nieruchomości, na której będzie składowane 

kruszywo, 

- 25 lutego – otwarcie ofert w przetargu na przebudowę drogi powiatowej 1333N Iława - Nowe 

Miasto Lubawskie na odcinku od granicy powiatu do miejscowości Chrośle. Na przetarg wpłynęły 

dwie oferty, korzystniejsza jest oferta firmy Skanska, 

- 26 lutego – na hali MOSiR  odbyły się Wojewódzkie Halowe Zawody Lekkoatletyczne w skoku 

wzwyż i pchnięciu kulą; szkolenie zorganizowane przez Powiatowego Lekarza Weterynarii na 
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temat zagrożenia afrykańskim pomorem świń – Wicestarosta dodał, że od 17 lutego Polska nie jest 

krajem wolnym od tej choroby – tego dnia wykryto dwa przypadki pomoru. Zagrożenie jest bardzo 

duże, na chorobę nie ma szczepionki, jedyna metoda to metoda administracyjna – wybicie całego 

stada. Wicestarosta wyraził nadzieję, że choroba nie dotrze do powiatu, który jest znaczącym 

producentem trzody chlewnej; konferencja w gminie Kurzętnik poświęcona inwestycjom oraz 

aspektom gospodarki wodno – ściekowej w latach 2014 – 2020.   

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do sprawozdania.  

Radny Andrzej Andrzejewski zadał pytanie do posiedzenia Zarządu w dniu 11 lutego br. Chodzi o 

punkt pierwszy porządku obrad - spotkanie z dyrektorem Zespołu Szkół Zawodowych 

Mirosławem Wodarą. Dyrektorowi przedstawiono zarzuty odnośnie nowych kierunków nauczania, 

które chce uruchomić. Radny stwierdził, że nie wie czym to jest spowodowane, ponieważ chyba 

wszystkim zależy na tym, aby w szkole uczyło się jak najwięcej uczniów. Chyba, że chodzi o to, 

że szkoła została pobudowana na 600 uczniów, a nie na 800 i nie ma sensu wprowadzać nowych 

kierunków. Radny stwierdził, że w jego opinii szkoła jest zarządzana w sposób nowoczesny, taki 

że uczniowie i kadra czują się w niej dobrze. Skąd więc takie sugestie? Stwierdzenia, że nie ma 

odpowiedniej kadry do nauczania nowych kierunków też są raczej chybione. W Zarządzie Powiatu 

zasiadają osoby, które mają doświadczenie w pracy w oświacie, w prowadzeniu jednostek 

oświatowych i wiedzą, że ustawa o systemie oświaty dopuszcza, że dyrektor po uzgodnieniu z 

Kuratorium Oświaty ma możliwość uruchomienia nowych kierunków. Padło stwierdzenie, że w 

szkole jest prowadzona zła polityka kadrowa. W sytuacji gdy zatrudnienie w szkole jest ściśle 

konsultowane z Zarządem, więc chyba to stwierdzenie odnosi się również do Zarządu. Radny 

dodał, że Zarząd ściśle ze szkołą współpracował tworząc politykę kadrową. 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że jeżeli chodzi o zagrożenie pomorem świń, fakt, że jest 

takie zagrożenie dla całego kraju, a szczególnie dla ściany wschodniej. Jednak jak do tej pory 

zarażone były dwa dziki, a zagrożenie jest głównie dla pięciu gmin na wschodzie Polski. Radny 

zaapelował, aby na ten temat wyrażać się ostrożnie, żeby z sesji nie wyszła informacja, że jest 

zagrożenie dla naszego powiatu. 

Wicestarosta stwierdził, że obawy są uzasadnione. Rosja wprowadziła embargo na import świń i 

już odbija się to negatywnie na polskiej gospodarce. Są konsekwencje dla naszej gospodarki, dla 

polskich rolników. 

Radny Czajka powiedział, że zagrożenie jest, ale nawet o tym nie myślmy. 

Przewodnicząca poparła p. Wicestarostę. Stwierdziła, że nie chodzi o to, żeby o tym myśleć, ale o 

to, aby zrobić wszystko, aby do tego nie dopuścić. Sprawa jest poważna, bo powiat nowomiejski 

„stoi trzodą”. Im więcej się będzie o tym mówić, uczulać rolników, tym lepiej. Konsekwencje już 
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są odczuwalne, cena trzody spadła, rolnicy zaczynają protestować. W kraju jest nadprodukcja 

żywności i wstrzymanie importu do Rosji jest dużym problemem.  

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze inne pytania do sprawozdania. 

Pytań nie było.          

Ad. 7  

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca powiedziała, że chciałaby odczytać oświadczenie. Swego czasu ukazał się artykuł 

w Gazecie Nowomiejskiej „Emocje na sesji”. W kontekście tego artykułu Przewodnicząca 

przygotowała oświadczenie, przesłała je do GN, ale jak do tej pory go nie opublikowano, więc 

pragnie przedstawić jego treść na sesji. Przewodnicząca odczytała oświadczenie (załącznik nr 8).    

Przewodnicząca poprosiła radnych o zgłaszanie pytań i wniosków. 

Radny Mirosław Galiński wnioskował, aby wykonać przedłużenie chodnika wzdłuż drogi 

powiatowej w Mrocznie. Ludzie chcąc wejść na chodnik, muszą wejść na samo skrzyżowanie.  

Radny Andrzejewski zapytał czy i z jakim skutkiem zakończyły się procesy sądowe związane z 

przeniesieniem szkoły rolniczej z Czachówek do Kurzętnika. Chodzi o skargi rodziców i pozwy 

nauczycieli. Radny zaapelował również o wsparcie starań gminy Nowe Miasto Lubawskie o 

wybudowanie chodnika wzdłuż drogi krajowej nr 15 w miejscowości Bratian.  

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał czy w 2013 r. pracownicy Starostwa lub dyrektorzy podległych 

jednostek otrzymali dodatkowe premie czy nagrody, poza tymi które wynikają z przepisów. Radny 

zgłosił również problem związany z prowadzeniem działalności gospodarczej. Do osób, które 

rozpoczynają działalność, zwracają się firmy z zaproszeniami do współpracy czyli do dokonywania 

wpłat na krajowy rejestr firm i działalności gospodarczych. Wpłaty oscylują od 90 do 330 zł. Jest to 

niepotrzebna opłata, ale wiele osób na to się nabiera. Radny wnioskował, aby przekazać do prasy 

apel z ostrzeżeniem na ten temat. 

Radny Tomasz Szczepański powiedział, że ostatnie klasy Technikum będą przenoszone z 

„Norwida” do ZSZ w Kurzętniku. Rodzice uczniów zgłaszają uwagi, że otrzymują zawiadomienia 

na ten temat, ale wcześniej nikt z Zarządu i Dyrekcji nie rozmawiał z nimi na ten temat. Radny 

zapytał czy istotnie tak było, że nie prowadzono żadnych konsultacji na ten temat. 

Więcej wniosków i zapytań nie było. 

Ad. 8 

 Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim w 2013 r. oraz informacja na temat bieżącej działalności: 

 - stan bezrobocia w powiecie, 

 - możliwości zatrudnienia w powiecie, 
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 - kierunki działania PUP w celu zmniejszenia bezrobocia i pomoc w zatrudnieniu 

 szczególnie osobom młodym 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9. 

Dyrektor PUP Tadeusz Ławicki przedstawił informację o stanie bezrobocia na dzień 26.02.2014 r. 

(załącznik nr 10). Ilość bezrobotnych na koniec stycznia br. wynosiła 4 203, a na koniec lutego – 

4 121. Zmniejszyła się liczba osób bezrobotnych rejestrujących się w PUP (w styczniu - 528, w 

lutym – 228, co stanowi spadek o 300 osób). Może to wynikać z tego, że w styczniu kończy się 

wiele umów okresowych i osoby częściej rejestrują się w urzędzie pracy. W lutym pracę podjęło 

158 osób (dla porównania - w styczniu – 156) Wydaje się więc, że zmalała tendencja, że w 

miesiącach zimowych było zdecydowanie mniej ofert pracy. Zwiększyła się liczba ofert pracy, bo 

m.in. ruszają staże – w tej chwili jest ok. 240 ofert staży. Najwięcej jest ofert pracy w zawodach: 

stolarz, ślusarz, kierowca. Zgodnie z zapowiedziami Ministra Pracy i Polityki Społecznej rok 2014 

będzie głównie adresowany do osób młodych. Środki z rezerwy będą przeznaczone na pomoc dla 

osób do 25 roku życia. PUP wystąpił o środki w kwocie 500 tys. zł., a otrzyma 300 tys. zł. 

Konieczna będzie korekta przeznaczenia środków. 

Z sali obrad wyszedł radny Kazimierz Wiśniewski. 

P. Ławicki poinformował, że na początku marca będzie nabór  na dofinansowanie dodatkowego 

miejsca pracy przez pracodawcę (10 miejsc). Około 20 marca będzie nabór dla osób bezrobotnych 

rozpoczynających działalność gospodarczą przy czym są to środki z EFS i jest ściśle określone kto 

może brać udział w programie. Ogłoszony będzie również nabór na prace interwencyjne dla 

podmiotów prowadzących działalność gospodarczą, ale też są pewne obwarowania. Na początku 

lutego PUP wystąpił o dodatkowe środki z Ministerstwa Pracy, ale nie wiadomo kiedy będą 

przyznane. W 2014 r. w ramach programu systemowego pomocą objętych będzie 525 osób, w tym: 

297 zostanie skierowanych na staż, 80 - otrzyma środki na podjęcie działalności gospodarczej, 88 – 

zostanie skierowanych na prace interwencyjne, 60 – odbędzie szkolenia. Projekt był realizowany od 

2008 do 2014. Nie ma jeszcze szczegółowych założeń do perspektywy finansowej na lata 2014 – 

2020. Mankamentem programu jest fakt, że jeżeli osoba raz z niego skorzysta, to więcej razy nie 

może. Funduszy do podziału na pomoc dla bezrobotnych jest 6 900 tys. zł. W 2013 r. PUP 

realizował „Twój wybór twoja kariera”. Powiat nowomiejski był jednym z 23 powiatów w Polsce, 

które realizowały ten program pilotażowy. Obecnie trwa analiza jego wyników. Założenia zawarte 

w programie pilotażowym ujęto w projekcie nowelizacji ustawy o promocji zatrudnienia i 

instytucjach rynku pracy. Przewiduje się, że ustawa wejdzie w życie w maju.  

Przewodnicząca zapytała czy program 50+ nadal funkcjonuje. 
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P. Ławicki odpowiedział, że tak, przy czym osoby z tej grupy w programach stanowią ok. 20%. W 

programach musi być też określona liczba osób niepełnosprawnych, dlatego czasami są problemy 

ze znalezieniem beneficjentów do programów.  

Radny Tomasz Szczepański zapytał jaki jest okres wypłacania zasiłku. 

P. Ławicki odpowiedział, że okres wypłacania zasiłku wynosi 12 miesięcy.  

Z sali obrad wyszedł radny Galiński. 

Przewodnicząca powiedziała, że w radio słyszała informację, że okresy wypłacania zasiłków mają 

być skrócone. Zapytała czy p. Dyrektor coś słyszał na ten temat. 

P. Ławicki odpowiedział, że nic nie wie na ten temat. 

Przewodnicząca zapytała jakie było największe bezrobocie w powiecie. 

P. Ławicki odpowiedział, że najwięcej bezrobotnych, bo ok. 5 000 osób było w 2002 lub 2003 r. 

Stopa bezrobocia wynosiła ok. 30%. 

Na salę obrad weszli radni: Wiśniewski i Galiński. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. Radni nie mieli 

pytań. 

Ad. 9 

Sprawozdanie z działalności w 2013 r. Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Nowomiejskiego 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11. 

Sprawozdanie omówił Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Kazimierz Grzonkowski. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 10 

 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 

Nowomiejski 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12. 

Sprawozdanie omówił Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 11 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na zadane pytania. 

Wicestarosta w odpowiedzi na pytanie dotyczące kierunków kształcenia w Zespole Szkół 

Zawodowych w Kurzętniku, wyjaśnił, że członkowie Zarządu Powiatu nie są przeciwni nowym 

kierunkom w szkole, wręcz przeciwnie – uważają, że nowa oferta zachęci do nauki. Chodziło o 
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zachowanie kolejności uzgadniania nowych kierunków. W środowisku zafunckjonowała 

informacja, że nowe kierunki są już utworzone, a Zarząd nie miał wiedzy na ten temat.        

Przewodnicząca zapytała o jakie nowe kierunki chodzi. 

Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku Mirosław Wodara wyjaśnił, że jeżeli chodzi o 

nowe kierunki kształcenia na rok szkolny 2014/2015 musi przyznać, że wina była po jego stronie. 

Po raz kolejny zagalopował się z pewnymi czynnościami nie uzgodniwszy tego uprzednio z 

Zarządem Powiatu.  Nowe kierunki dotyczą kształcenia w szkole zawodowej i technikum. Są to:  

- operator maszyn i urządzeń do przetwórstwa tworzyw sztucznych – nowy kierunek wynika z 

ustaleń poczynionych z firmą Luttgens w Kurzętniku, firma ma zgłosić się do Cechu Rzemiosł 

Różnych w sprawie praktyk uczniowskich, 

- mechanik i operator maszyn i urządzeń – tu podjęto rozmowy z firmą p. Szynaki, 

- technik urządzeń i systemów energetyki odnawialnej – z szefem firmy EXPOM uzgodniono treść 

porozumienia w sprawie utworzenia nowego kierunku, warsztaty szkolne znajdowałyby się na 

terenie firmy. 

Radna Katarzyna Trzaskalska również zabrała głos w tym temacie. Powiedziała, że jak wiadomo 

ZSZ jest szkołą publiczną prowadzoną przez powiat, dlatego Zarząd Powiatu chciał mieć 

informacje na temat planów p. Dyrektora. P. Dyrektor tej informacji udzielił. Stwierdzenie na temat 

kadry nauczania padły z ust radnej i dlatego chciałaby to wyjaśnić. Kiedyś było tak, że w szkole 

mógł pracować nauczyciel bez przygotowania. Obecnie za zgodą kuratora można taką osobę 

zatrudnić. Tu chodzi o przedmioty zawodowe. Dwie osoby zadeklarowały chęć podjęcia studiów 

podyplomowych, ale takie studia zaczynają się do października. 1 września kiedy ruszą nowe 

kierunki, nauczyciele ci nie będą mieli wymaganych kwalifikacji. Kurator może wyrazić zgodę na 

zatrudnienie osób bez kwalifikacji, ale uzyskanie takiej zgody zdarza się bardzo rzadko i naprawdę 

trzeba taki wniosek dobrze uzasadnić. Radna zwróciła także uwagę na przerost zatrudnienia. Radna 

była jedynym Członkiem Zarządu, który nie zagłosował za zatwierdzeniem arkusza organizacji 

roku szkolnego dla ZSZ. Zagłosowała tak dlatego, że w szkole pracuje pewna liczba osób 

zatrudnionych w niepełnym wymiarze godzin. Są to osoby o podobnych kwalifikacjach. Należało 

dokonać takiego przeglądu kadry, żeby tego przerostu nie było. Dopłaty do stopni awansu 

zawodowego (chodzi o nauczycieli dyplomowanych) występują akurat w Zespole Szkół 

Zawodowych. Dobrze, że w pozostałych szkołach, a szczególnie w Zespole Szkół im. C. K. 

Norwida, była lepsza sytuacja, że łącznie tych dopłat wyszło ok. 13 tys. zł. W przeciwnym razie 

kwota byłaby znacznie wyższa. Radna powiedziała, że słowa radnego Andrzejewskiego w stosunku 

do Zarządu były zbyt ostre. Faktycznie, w Zarządzie są pedagodzy i mają większy staż na 
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stanowisku dyrektora niż p. Wodara, który jest „młodym” dyrektorem. Jeżeli mówią coś p. 

Dyrektorowi, to nie dlatego, żeby się go czepiać, ale żeby ustrzec  przed pewnymi błędami.     

Przewodnicząca powiedziała, że kwalifikacje są ważne, ale koszty też.  

Wicestarosta w odpowiedzi na pytanie dotyczące przedłużenia chodnika w Mrocznie odpowiedział, 

że wspólnie z dyrektorem ZDP rozezna sprawę. Jeżeli chodzi o chodnik w Bratianie, wniosek 

radnego jest jak najbardziej słuszny. Gmina walczy o to od 25 lat. Monit w tej sprawie na pewno 

zostanie wysłany. 

Przewodnicząca dodała, że w piśmie należy przywołać dane statystyczne na temat ilości wypadków 

i kolizji na drodze krajowej nr 15. Wnioski trzeba wysyłać aż do skutku. 

Z sali obrad wyszedł radny Czapliński. 

Wicestarosta poprosił Radcę Prawnego o odpowiedź na pytanie dotyczące procesów sądowych. 

Radca Prawny powiedział, że jeżeli chodzi o procesy dotyczące szkoły w Czachówkach toczyły się 

trzy sprawy: 

- pierwsza dotyczyła podjętej przez Radę Powiatu uchwały w sprawie zmiany siedziby szkoły – 

rodzice uczniów złożyli skargę na uchwałę. Wojewódzki Sąd Administracyjny oddalił skargę, 

wyrok jest prawomocny, 

- kolejne dwie sprawy dotyczyły kwestii pracowniczych – jedna zakończyła się porozumieniem – 

nauczycielka przyjęła propozycje powiatu; druga sprawa była bardziej skomplikowana, ponieważ 

nauczyciel był objęty szczególną ochroną, ale nie było dla niego godzin, w szkole był jeszcze jeden 

nauczyciel objęty szczególną ochroną, dla obydwu tych osób nie było godzin, konieczne było 

zwolnienie jednej z nich. Nauczyciel odwołał się, sąd pierwszej instancji w Ostródzie przywrócił go 

do pracy, Radca Prawny Starostwa wniósł apelację i sąd ją częściowo podzielił. Sąd podzielił 

stanowisko, że godzin dla nauczyciela nie ma. Wziął pod uwagę, że była to osoba objęta szczególną 

ochroną, ale przyznał, że skoro godzin nie było, nie było innej możliwości jak ją zwolnić. Sąd 

zmienił wyrok tj. uchylił przywrócenie do pracy, ale zasądził na rzecz nauczyciela odszkodowanie. 

Zwolnił też powiat z kosztów sądowych, a byłaby to kwota ok. 5 000 zł. Było to orzeczenie 

korzystne dla powiatu, z uwagi na to, że nie powodowało komplikacji w jednostce. 

Wicestarosta w odpowiedzi na pytanie dotyczące nagród wyjaśnił, że od 2011 r. w Starostwie oraz 

wszystkich jednostkach były wstrzymane nagrody i podwyżki. W grudniu 2013 r. zdecydowano, że 

zostaną wypłacone nagrody dla pracowników o ile w paragrafie na wynagrodzeniach są jakieś 

oszczędności. Nie były to środki dodatkowe. Średnia nagroda wynosiła 400 zł. netto. Jeżeli chodzi 

o spotkania z rodzicami uczniów, Wicestarosta osobiście spotkał się z rodzicami uczniów dwóch 

klas Technikum. Dyskutowano o problemie, możliwych rozwiązaniach. Inna kwestia, że być może 

nie wszyscy rodzice w tych spotkaniach uczestniczyli, ale to już zależało od nich. Kampania 
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informacyjna była, dyrektor szkoły informowała na spotkaniach, nauczyciele na wywiadówkach. 

Obowiązku tego dopełniono. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. C. K. Norwida Barbara Przeradzka – Martko powiedziała, że 

największy problem dotyczy obecnych klas trzecich Technikum Informatycznego i 

Ekonomicznego. W większości są to osoby pełnoletnie, którym dość niefortunnie złożono 

obietnicę, że skończą tę szkołę. I oni te słowa pamiętają. Kiedy teraz informuje się ich, że zostaną 

administracyjnie przeniesieni do ZSZ w Kurzętniku, a faktycznie zostaną na terenie „Norwida”, nie 

do końca są w stanie to przyjąć. Jeżeli chodzi o klasy drugie, te od momentu procesu rekrutacji były 

informowane, że istnieje opcja przeniesienia do ZSZ w Kurzętniku. P. Dyrektor dodała, że być 

może trzecioklasiści będą prosili o spotkanie z p. Wicestarostą.  

Przewodnicząca powiedziała, że uczniowie skończą szkołę w budynku „Norwida”, a chodzi tylko o 

to, że odbędzie się to pod innym szyldem. 

P. Dyrektor odparła, że właśnie od ten szyld chodzi. Młodzież nie chce się z tym pogodzić. 

Przewodnicząca wyraziła nadzieję, że p. Wicestarosta znajdzie chwilę czasu i porozmawia z 

uczniami klas trzecich. Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy. 

Ad. 12 

 Przerwa  

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Na sali obecnych było 13 radnych. Oprócz  radnych nieobecnych na całej sesji (Ewa Dembek, 

Adam Głowacki, Danuta Mazurkiewicz), bezpośrednio po przerwie nieobecny radny Jan 

Czapliński.  

Oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu i Radcy Prawnego obecni byli: Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Urszula Łydzińska, Naczelnik Wydziału Oświaty, 

Kultury i Promocji Andrzej Korecki, protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał zmieniających: 

XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z korektą. Poprosiła p. Skarbnik o zabranie głosu. 
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P. Skarbnik poinformowała, że korekta dotyczyła informacji od Wojewody na temat ostatecznych 

kwot dotacji na remont drogi 1333N Iława – Nowe Miasto. Zwiększają się kwoty na zadania 

inwestycyjne co jest korzystne dla budżetu. Planuje się nadwyżkę budżetową, ponieważ budżety są 

zaplanowane bardzo oszczędnie.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr L400/2014 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z korektą.  

P. Skarbnik powiedziała, że zmiany dotyczą m.in. decyzji Wojewody w sprawie zwiększenia 

dotacji na remont drogi 1333N Iława – Nowe Miasto. Dotacja wyniesie 1 074 915 zł. Zwiększają 

się dotacje do zadań zleconych. Subwencja oświatowa zmniejsza się o 166 403 zł. W budżecie 

zabezpiecza się środki m.in. na: 

- dofinansowanie obozu dla młodzieży polskiej i niemieckiej z młodzieżowych drużyn 

pożarniczych – powiat wystąpił do Fundacji Polsko – Niemieckiej o dofinansowanie 

zorganizowania obozu w kwocie 58 560 zł. W obozie weźmie udział młodzież z powiatu 

Oldenburg, 

- pomoc dla pogorzelców - powiat zabezpiecza środki w kwocie 6 000 zł., które przekaże Gminie 

Grodziczno, 

- przeprowadzenie konkursu na opracowanie koncepcji hali sportowej przy Zespole Szkół 

Zawodowych w Kurzętniku – 4 500 zł. 

- dofinansowanie zakupu sztandaru dla Komendy Powiatowej Policji – 2 500 zł.  

- zorganizowanie składowiska kruszywa od firmy Marathon Oil – 10 tys. zł. 

Następują także zmiany w planie poręczeń. P. Skarbnik dodała, że na razie w budżecie nie planuje 

się żadnych wydatków na budowę hali sportowej przy ZSZ. Na razie jest mowa tylko o 

opracowaniu koncepcji.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr L/401/2014 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Czapliński. 
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Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu finansowego zadań powiatu, 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

roku 2014 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Urszula Łydzińska poinformowała, że środki na 

2014 r. są większe od ubiegłorocznych o ponad 100 tys. zł. Ogółem środki PFRON wynoszą 1 374 

816,00 zł. z tego 80 tys. zł. przeznacza się na rehabilitację zawodową. Pozostałe środki będą 

przeznaczone na rehabilitację społeczną. P. Dyrektor przedstawiła podział środków na rehabilitację 

społeczną. Dodała, że dokonując podziału środków wzięto pod uwagę zapotrzebowanie w 2013 r., a 

także ilość wniosków złożonych już w tym roku. Na pewno nie wszyscy klienci chcący np. 

skorzystać z turnusów rehabilitacyjnych będą zadowoleni. Chcąc rozpatrzyć pozytywnie wszystkie 

wnioski które spłynęły, na same turnusy potrzeba byłoby 250 tys. zł. Planuje się opracowanie 

narzędzia do diagnozy sytuacji społecznej osoby niepełnosprawnej, które umożliwi wybór osób 

najbardziej potrzebujących.     

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr L/402/2014 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

P. Łydzińska wyszła z sali obrad. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru 

likwidacji Technikum w Zespole Szkół im. C.K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr L/403/2014 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru 

likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym 

Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr L/404/2014 (załącznik nr 17) 

podjęto jednogłośnie. 
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P. Korecki wyszedł z sali obrad. 

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego Bankowi 

Spółdzielczemu w Brodnicy Oddział w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr L/405/2014 (załącznik nr 18) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych w 

pożarze w miejscowości Montowo 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr L/406/2014 (załącznik nr 19) 

podjęto jednogłośnie. 

Radna Trzaskalska podziękowała Radzie na udzielenie pomocy pogorzelcom. Pożarowi uległ 

budynek wielorodzinny. W najtrudniejszej sytuacji jest rodzina wielodzietna. Radna powiedziała, 

że jak ktoś chce indywidualnie wesprzeć pogorzelców, to na stronie gminy jest podane konto na 

które można wpłacać pieniądze. W tej chwili najpilniejszy jest remont dachu.   

Przewodnicząca powiedziała, że jeżeli potrzebna jest również pomoc materialna, to najlepiej zrobić 

listę niezbędnych przedmiotów. 

Radna Trzaskalska odpowiedziała, że na pewno różne rzeczy będą potrzebne, ale w pierwszej 

kolejności trzeba wyremontować mieszkanie.  

Ad. 20 

 Sprawy różne  

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 21 

 Zakończenie obrad L Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady L Sesji Rady Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 
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